
Zápis ze zasedání Akademického senátu 1. LF UK dne 16. 9. 2024 

Přítomni: viz prezenční listina 

Omluveni: doc. MUDr. K. Rusinová, M. Škandera, A. Karas 

Neomluveni: A. L. Arnold, L. Schupak, M. Verbat 

Hosté: prof. MUDr. M. Vokurka, CSc., Ing. T. Fussgänger, doc. MUDr. L. Zlatohlávek, 
Ph.D., prof. MUDr. M. Vrablík, Ph.D., prof. MUDr. R. Ryšavá, CSc., prof. MUDr. O. 
Šeda, Ph.D., MUDr. S. Arientová, Ph.D. 

Jednání senátu bylo svoláno a vedeno prezenčně. 

Předsedkyně Akademického senátu 1. LF UK zahájila zasedání v 16:06 hodin a přivítala 
přítomné. 

1. Určení ověřovatelů zápisu dle Jednacího řádu AS 1. LF UK, čl. 6, bod 4 

M. Koziar Vašáková vyzvala přítomné, aby se přihlásili do role ověřovatelů zápisu. Přihlásili 
se doc. MUDr. V. Danzig, Ph.D. a A. Chochola. 
AS 1. LF UK schvaluje ověřovatele zápisu 

23:0:0 (pro : proti : zdrželo se) schváleno 

2. Schválení programu zasedání 

M. Koziar Vašáková seznámila přítomné s plánovaným programem zasedání (členové AS 
byli seznámeni předem s podkladovými materiály) a zeptala se, zda senátorům nebude 
vadit, pokud 9. bod programu „Vize a plán praktických kroků k náboru nových studentů 

v zahraničí“ bude předsazen dopředu za bod 3., vzhledem k tomu, že pan prof. Vrablík 
bude muset zasedání AS opustit dříve. Nikdo z přítomných připomínky nevznesl, program 
zasedání byl schválen. 

1. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Určení ověřovatelů zápisu dle Jednacího řádu 
AS 1. LF UK, čl. 6, bod 4 (1 minuta) 

2. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Schválení programu zasedání (1 minuta) 

3. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Doplnění Senátu a složení slibu nového 
senátora 1. LF UK (5 minut) 

4. prof. MUDr. M. Vrablík, Ph.D. – Vize a plán praktických kroků k náboru nových studentů 
v zahraničí (10 min) 

5. prof. MUDr. M. Vokurka, CSc. – Informace o aktuálním dění na 1. LF i na UK (20 minut) 

6. prof. MUDr. M. Vokurka, CSc. – Záměr děkana odvolat a jmenovat proděkany (10 minut) 

7. doc. MUDr. L. Zlatohlávek, Ph.D. – Dodatek č. 1 k opatření děkana č. 10/2024, kterým se 
stanoví výše doktorandského stipendia v ak. roce 2024/25 (5 min) 

8. prof. MUDr. M. Vokurka, CSc. – Upřesnění podmínek přijímacího řízení pro akademický 
rok 2025/2026 pro českou paralelku (5 min) 

9. prof. MUDr. M. Vokurka, CSc. – Projednání podmínek přijímacího řízení pro ak. rok 
2025/2026 pro studijní programy General Medicine a Dentistry – upřesnění na základě 
podnětů z RUK (5 min) 



10. A. Rashovska – Návrh na ocenění nejlepšího pedagoga (Cena MŠMT za vynikající 
vzdělávací činnost 2024) (5 min) 

11. doc. MUDr. Š. Havránek, Ph.D. – Informace studijní komise AS 1. LF UK (5 min) 

12. MUDr. M. Vejražka, Ph.D. – Informace legislativní komise AS 1. LF UK (5 min) 

13. doc. MUDr. M. Mlček, Ph.D. – Informace ekonomické komise AS 1. LF UK (5 min) 

14. Různé (8 min) 

AS 1. LF UK schvaluje program zasedání AS v předloženém znění. 

23:0:0 (pro : proti : zdrželo se) schváleno 

3. Doplnění Senátu a složení slibu nového senátora 1. LF UK (písemný podkladový materiál 
zaslán s pozvánkou) 
Člen AS za studentskou část Maximilian R. Woellersdorfer dne 17. 6. 2024 rezignoval na 
funkci senátora, z tohoto důvodu bylo nutné doplnit AS o nového člena z řad náhradníků 
za studenty. Jako další v pořadí byl Antonín Juščák, student 3. ročníku pregraduálního 
studia studijního programu Všeobecné lékařství. 
Dne 20. 6. 2024 byl písemně osloven paní předsedkyní AS a svou možnou účast v senátu 
potvrdil. Byl pozván na zářijové zasedání AS, kde složil a podepsal slib člena akademického 
senátu fakulty. 

4. Vize a plán praktických kroků k náboru nových studentů v zahraničí (písemný podkladový 
materiál zaslán s pozvánkou) 

Proděkan pro mezinárodní studium v AJ prof. M. Vrablík představil přítomným senátorům 
vizi a plán mezinárodních studií v anglickém jazyce 

• aktuální cíle (stabilní počet přijímaných studentů do 1. ročníků, minimální počty 
předčasně ukončených studentů, spokojení studenti, konkurence schopní 
absolventi, spokojení a motivovaní pedagogové), a 4 pilíře k jejich dosažení 

• Tým 1. LF (zahraniční oddělení; Admissions Team; odd. PR a marketingu) 

• Tým 1. LF studenti (MEDSOC; ročníkoví zástupci; projektoví spolupracovníci) 

• Tým 1. LF pedagogové (didaktická podpora; zpětná vazba a její implementace; 
rozvoj nových forem a formátů výuky; systematický rozvoj zdrojů pro výuku) 

• Partneři pro nábor studentů (spolupráce se zahraničními agenturami; využití 
zdrojů UK) 

16:17 hod. příchod W. Lytle 

• důraz klade na spolupráci, komunikaci a transparentnost procesů 

• budování globálního porozumění na základě diskuse, zpětné vazby a dat 

Paní předsedkyně otevřela diskusi, do které se zapojili prof. Zima, doc. Danzig, doc. Mlček 
a prof. Havránek a týkala se studijní neúspěšnosti zejména v 1. a 2. ročníku, ceny studia a 
počtu studentů, kteří ukončí své studium předčasně. 

5. Informace o aktuálním dění na 1. LF i na UK (bez písemného podkladového materiálu) 

Pan děkan podal následující informace: 

• Proběhnou změny v kolegiu děkana a vědecké radě (změny na některých pozicích 
proděkanů; dle Statusu naplnění rozšířeného KD členy – neproděkany; pravidelná 
jednání KD doplněná cca 2–3x za semestr jednáním celého KD/RKD; do dvou 
měsíců po nástupu děkana do nového funkčního období jmenování nové VR). 



• Přijímací řízení do české a anglické paralelky – byla podána informace o počtech 
přijatých a zapsaných uchazečů; v současné době probíhá v Mariánských Lázních 
pilotní 14denní Induction Course, jehož účelem je zadaptovat přijaté uchazeče do 
anglické paralelky. 

• Kampus Albertov 

• Stavba (vrtání pilotů, odtěžování zeminy; probíhá Záchranný archeologický 
průzkum; jednání s VFN ohledně hřiště na Adiktologii – jednání o způsobu 
opravy; požadavek GD na prodloužení termínu, z pohledu UK nelze – termíny 
dané NPO) 

• Finance (07/2024 přidělena dotace NPO; vybavení Biocentra – z dotace pouze 
částečně) 

• Dokončení Vize, příprava Provozní smlouvy Biocentra s dalšími fakultami a 
RUK 

• Krizová povodňová situace – v rámci 1. LF stabilní, bez ohrožení 

• Fakulta získala projekt mezisektorové spolupráce OP JAK – MULTI-OMICS (prof. 
Kmoch) 

• Ocenění v rámci AZV – prof. Klener, prof. Šonka (nejlepší granty svých kategorií za 
10 let fungování agentury) 

• 3. 9. 2024 jednání ADLF 

• 12. 9. 2024 proběhlo jednání zástupců chirurgických pracovišť; jednání 
s Nemocnicí Na Františku o výuce chirurgie 

• Budou vypsána výběrová řízení na nové přednosty (mikrobiologie, imunologie, 
orto/traum ÚVN) 

• Informace o pobočce košické UPJŠ v Praze k výuce v angličtině, která je negativně 
vnímána ADLF 

• Otevření rekonstruované Pneumologické kliniky ve Fakultní Thomayerově 
nemocnici a oslava jejího 20. výročí (19.9.) 

• PR akce: Jednička na startu, Welcome Party atd. 

• Inaugurace děkana 17. 9. – pozvání 

Dotazy ze strany senátorů nebyly. 

6. Záměr děkana odvolat stávající proděkany a jmenovat proděkany nové (písemný 
podkladový materiál zaslán s pozvánkou) 
Pan děkan předložil AS v souvislosti se svým jmenováním děkanem 1. LF pro další 
funkční období (počínaje 1. 9. 2024) a na základě § 27 odst. 2 písm. b) z. č. 111/1998 
Sb., o vysokých školách, v platném znění, a čl. 17 odst. 1 Statutu 1. LF UK k vyjádření 
záměr odvolat některé stávající proděkany a také záměr jmenovat proděkany nové. 

1) Ke dni 30. 9. 2024 má záměr odvolat tyto proděkany 1. lékařské fakulty: 
prof. MUDr. Janu Duškovou, DrSc., MBA – proděkanku pro přijímací řízení, 
nostrifikace a akreditace 
a 
prof. MUDr. Otomara Kittnara, CSc. – proděkana pro rozvoj fakulty a vnější 
vztahy. 

2) Od 1. 10. 2024 má záměr jmenovat nové proděkany 1. lékařské fakulty, jejichž 
životopisy byly součástí písemného podkladového materiálu, a to: 

prof. MUDr. Romanu Ryšavou, CSc. – proděkanku pro specializační a celoživotní 
vzdělávání; 



prof. MUDr. Ondřeje Šedu, Ph.D. – proděkana pro rozvoj fakulty; 
prof. MUDr. Tomáše Gruse, Ph.D. – proděkana pro vnější vztahy a PR; 
MUDr. Martina Vejražku, Ph.D. – proděkana pro přijímací řízení. 

Návrh usnesení: 
1. „Akademický senát 1. LF UK se seznámil se záměrem děkana 1. LF UK odvolat k 30. 

9. 2024 z funkce tyto proděkany: 
prof MUDr. Janu Duškovou, DrSc., MBA – proděkanku pro přijímací řízení, 
nostrifikace a akreditace 
prof MUDr. Otomara Kittnara, CSc. – proděkana pro rozvoj fakulty a vnější vztahy, 
a s tímto záměrem souhlasí." 

2. „Akademický senát 1. LF UK se seznámil se záměrem děkana 1. LF UK jmenovat  
k 1. 10. 2024 do funkce tyto proděkany: 
prof MUDr. Romanu Ryšavou, CSc. – proděkanku pro specializační a celoživotní 
vzdělávání; 
prof MUDr. Ondřeje Šedu, Ph.D. – proděkana pro rozvoj fakulty; 
prof MUDr. Tomáše Gruse, Ph.D. – proděkana pro vnější vztahy a PR; 
MUDr. Martina Vejražku, Ph.D. – proděkana pro přijímací řízení, a s tímto 
záměrem souhlasí.“ 

Dotazy ze strany senátorů nebyly. 

22: 0: 2 (pro: proti: zdrželo se) schváleno 

7. Dodatek č. 1 k opatření děkana č. 10/2024, kterým se stanoví výše doktorandského 
stipendia v ak. roce 2024 (písemný podkladový materiál zaslán s pozvánkou) 

1) V souladu s čl. 12 Stipendijního řádu UK a podle čl. 7 odst. 1 Pravidel pro přiznávání 
stipendií na 1. LF UK byla proděkanem pro doktorská studia představena přítomným 
členům AS konkrétní výše doktorandského stipendia, které bude po schválení, 
přiznáváno studentům doktorských studijních programů zapsaným ke studiu v 
prezenční formě od 1. do 4. ročníku. 

2) Nabude-li 1. 3. 2025 účinnosti čl. 12 odst. 2 Stipendijního řádu UK ve znění vnitřního 
předpisu UK Změna Stipendijního řádu UK ze dne 4. 7. 2024, bude od 1. 3. 2025 činit 
jednotná výše stipendia Kč 12.500, -. 

Návrh usnesení: Akademický senát 1. lékařské fakulty projednal Dodatek č. 1  
k Opatření děkana č. 10/2024, kterým se stanoví výše 
doktorandského stipendia v akademickém roce 2024/25 a souhlasí 
s jeho zněním. 

24: 0: 0 (pro: proti: zdrželo se) schváleno 

Paní předsedkyně vyjádřila politování nad tím, že se snižují počty míst pro nové Ph.D. 
studenty na základě nedostatku mzdových prostředků pro tyto studenty (viz kupříkladu 
obor imunologie). Je to trend, který není dlouhodobě pro fakultu prospěšný. 

8. Upřesnění podmínek přijímacího řízení pro ak. rok 2025/2026 pro českou paralelku, 
konkrétně změna oddílu Doporučená literatura, modelové otázky pro ak. rok 
2025/2026 pro programy v českém jazyce Všeobecné a Zubní lékařství a nelékařské 
bakalářské programy (písemný podkladový materiál zaslán s pozvánkou) 



V souladu s Řádem přijímacího řízení UK čl. 3 odst. 3 byly schváleny na Akademickém 
senátu 1. LF UK dne 17. 6. 2024 Podmínky přijímacího řízení pro akademický rok 
2025/2026 pro studijní programy v českém jazyce. 
Z důvodu schválené změny počtu správných odpovědí na AS dne 17.6.2024, kdy byla 
schválena na otázky v testech z chemie, fyziky a biologie jedna správná odpověď (SBA) a 
odlišnosti fakultou vydávaných modelových otázek z těchto předmětů od současné 
podoby testů, budou modelové otázky nahrazeny doporučenou literaturou k přípravě na 
přijímací zkoušky a modelovým testem, který umožní uchazečům seznámit se s finální 
podobou testů. 
1. seznam doporučené literatury od autorů jednotlivých testů, 
2. návrh formulace o zveřejnění modelového testu a 
3. zpřesnění dosavadního odkazu na RVP G 

M. Koziar Vašáková otevřela rozpravu k přijímacímu řízení. Do diskuse se nikdo 
nepřihlásil. 

Návrh usnesení: Schválení změny oddílu Doporučená literatura, modelové otázky 
v podmínkách přijímacího řízení pro akademický rok 2025/2026 pro 
studijní programy Všeobecné a Zubní lékařství v českém jazyce a pro 
bakalářské nelékařské programy v českém jazyce (test z biologie). 

24: 0: 0 (pro: proti: zdrželo se) schváleno 

9. Projednání podmínek přijímacího řízení pro ak. r. 2025/2026 pro studijní programy 
General Medicine a Dentistry – upřesnění na základě podnětů z RUK (písemný 
podkladový materiál zaslán s pozvánkou) 

V souladu s čl. 3 odst. 3 Řádu přijímacího řízení pro uchazeče UK byly předloženy ke 
schválení Akademickému senátu 1. LF UK upřesněné podmínky přijímacího řízení pro ak. 
rok 2025/2026 pro studijní programy General Medicine a Dentistry, tj. studijní programy 
uskutečňované v anglickém jazyce, které byly provedeny na základě podnětů z RUK (celé 
znění podmínek je součástí písemného podkladového materiálu). 
Provedené změny se dotýkají: 

- uvedení nejzazšího termínu stanovení hranice pro postup do 2. kola přijímací zkoušky 
(PZ) - 31.1.2025; 

- upřesnění způsobu a načasování oznámení o konání 2. kola přijímací zkoušky (termín 
2. kola PZ bude oznámen společně s pozvánkou k 1. kolu PZ); 

- upřesnění způsobu a načasování oznámení o splnění podmínek pro postup do 2. kola 
PZ (nejpozději 2 dny před konáním 2. kola PZ cestou SIS); 

- zdůvodnění bodového limitu při přijetí (stanoví se na základě předpokládaného počtu 
přijímaných uchazečů, přičemž kapacita studijního programu General Medicine pro 
akademický rok 2025/2026 je 150 studentů, kapacita studijního programu Dentistry 
pro akademický rok 2025/2026 je 30 studentů). 

 
Návrh usnesení: „AS schvaluje podmínky pro přijetí ke studiu ve studijních 

programech General Medicine a Dentistry uskutečňovaných v 
anglickém jazyce pro akademický rok 2025/2026 v upřesněné 
podobě předložené děkanem fakulty“. 

24: 0: 0 (pro: proti: zdrželo se) schváleno 



10. Návrh na ocenění nejlepšího pedagoga (Cena MŠMT za vynikající vzdělávací činnost) 
(bez písemného podkladového materiálu) 

Od prorektorky pro studijní záležitosti z RUK jsme obdrželi dopis týkající se vyhlášení, 
dalšího ročníku Ceny ministra školství, mládeže a tělovýchovy za vynikající vzdělávací 
činnost na vysoké škole. Návrhy se zasílají přímo na MŠMT nejpozději do 30. 9. 2024; 
prorektorka pro studijní záležitosti prosí o zaslání kopií nominací též na RUK do 8. 9. 
2024, protože Kolegium rektorky podané návrhy z fakult hodlá příp. doplnit ještě o 
vlastní návrhy. 
Za 1. LF byl studenty a místopředsedkyní AS navržen MUDr. Jiří Beneš, Ph.D. 

z Radiodiagnostické kliniky 1. LF UK a VFN. MUDr. J. Beneš, Ph.D. je navržen na toto 

ocenění za svou inovativní výuku na této klinice a využívání moderních metod  

k propojení teorie s praxí, čímž inspiruje studenty a zlepšuje jejich klinické dovednosti. 

Jeho přístup motivuje studenty k hlubšímu studiu a rozvíjí jejich kritické myšlení. Pan 

doktor je vzor moderního a dynamického pedagoga. Stejný návrh podal i pan děkan za 

kolegium děkana. 

11. Informace studijní komise AS 1. LF UK 

12. Informace legislativní komise AS 1. LF UK 

13. Informace ekonomické komise AS 1. LF UK 

Předsedové všech komisí informovali, že se v průběhu prázdnin nesešli a žádné podněty 
k projednávání neobdrželi. Vzhledem k tomu, že někteří členové a předseda legislativní 
komise svou činnost ukončili nebo ukončí, musí být jednotlivé komise doplněny o členy nové. 
Předseda legislativní komise poděkoval všem za spolupráci, stejně tak i senátor prof. Grus. 

Paní předsedkyně poděkovala odcházejícím členům AS za jejich činnost pro AS a tím potažmo 
i pro fakultu. 

14. Různé 

Paní předsedkyně informovala přítomné, že příští zasedání AS se bude konat dne 14. 10. 
2024. 

Písemné podkladové materiály pro projednání v komisích je potřeba elektronicky zaslat M. 
Koziar Vašákové do 4. 10. 2024 a návrhy k projednání AS 1. LF včetně podkladových materiálů 
nejpozději do 7. 10. 2024. 

Zasedání bylo ukončeno v 17:25 hodin. 
 
 
 
prof. MUDr. Martina Koziar Vašáková 

předsedkyně AS 1. LF 
 

Zapsala: Jana Kolářová 

 

Ověřili: doc. MUDr. V. Danzig, Ph.D. 

A. Chochola 


